
Zápis ze zasedání AS JU v Českých Budějovicích 

dne 15.12 2009

Přítomni – učitelé (bez titulů): I. Dostálková, J. Okrouhlík, O. Doskočil, A. Křišťan, M.

Maršálek, P. Řehoř, V. Dvořák, V. Vojtko, J. Kouřil, T. Randák, M. Bláha, R. Smíšek, M.

Ryantová, R. Jandová, J. Petr, F. Štěch, K. Kotrbová, V. Kukačka, A. Vejčík, D. Kaftan, M.

Babak, I. Kutá Smatanová. 

Přítomni – studenti (bez titulů) P. Hosnedl, P. Vojtová, I. Pavezová, V. Kašpar, A. Kouba, Z.

Brdek, M. Koukal, R. Štěpánková, E. Křenková, J. Sattran, A. Staníková, J. Vondruška, J.

Královec, L. Marková, V. Zayats.

Omluveni (bez titulů) : Bauer, Alina, Suda, Kasalický, Kaplánek, Šnorek, Fošum, Riegert.

Hosté: Rektor JU: prof. PhDr. Václav Bůžek, CSc., kvestorka JU: ing. Hana Kropáčková, H.

Landová, JUDr. Matajsová, prof. M. Šoch, zástupci JU v RVŠ Mgr. Zdeněk Bezecný, Ph.D.

Zapisovatel: J. Okrouhlík

Ověřovatelé: I. Dostálková, Z. Brdek

Skrutátoři: V. Vojtko, I. Pavezová

Na začátku zasedání Akademického senátu Jihočeské univerzity v Českých Budějovicích dne

15. 12. 2009 bylo přítomno 19 učitelů a 15 studentů. Senát byl usnášení schopný.

Schválení zapisovatele, ověřovatelů a skrutátorů:

Studenti: pro 15, proti 0, zdržel se hlasování 0.

Učitelé: pro 19, proti 0, zdržel se hlasování 0.

Program:

1. Informace o výsledcích doplňovacích voleb do AS JU, předání osvědčení novým

členům AS.

2. Statut Akademické knihovny JU.

3. Volební a jednací řád AS PF JU.

4. Statut ZF JU.

5. Informace rektora o stavu a vývoji JU.

6. Usnesení AS ZSF JU.

7. Studentská komora AS JU.

8. Informace z RVŠ.

9. Různé.



Schválení navrženého programu zasedání AS JU s uvedenými změnami:

Studenti: pro 15, proti 0, zdržel se hlasování 0.

Učitelé: pro 19, proti 0, zdržel se hlasování 0.

Ad 1) Informace o výsledcích doplňovacích voleb do AS JU, předání osvědčení novým členům

AS.

Předseda senátu předal osvědčení o zvolení novým senátorům AS JU, vzešlým

z doplňovacích voleb na fakultě Rybářství a ochrany vod a v mimofakultní akademické obci.

Jmenovitě byli zvoleni L. Marková, M. Babak, I. Kutá Smatanová, A. Kouba, V. Kašpar, M.

Bláha, J. Kouřil a T. Randák.

Vzhledem k vzniku nové fakulty byl navýšen počet senátorů AS JU o 5 na celkových 45.

Ad 2) Statut Akademické knihovny JU

Statut AS JU představila pověřená ředitelka Akademické knihovny (AK) JU H. Landová a

požádala senát o jeho schválení. Své stanovisko ke Statutu AK JU přednesl i rektor. O.

Doskočila (legislativní komise) zajímalo právní postavení Statutu AK JU. Rektor i právnička

JUDr. Matajsová se shodli na tom, že statut AK JU není vnitřním předpisem univerzity

podléhajícím registraci na MŠMT a tudíž není potřeba kvůli jeho vzniku měnit Statut JU. 

Usnesení:

Akademický senát Jihočeské univerzity v Českých Budějovicích schvaluje dokument

„Statut Akademické knihovny Jihočeské univerzity v Českých Budějovicích“

v předloženém znění.

Výsledek hlasování:

Studenti: pro 15, proti 0, zdržel se hlasování 0.

Učitelé: pro 21, proti 0, zdržel se hlasování 0.

Ad 3) Volební a jednací řád AS PF JU.

J. Petr informoval AS JU v duchu průvodního dopisu od předsedy AS PF JU R. Vobra, že

nový VJR AS PF řeší nesrovnalosti ve stávajícím VJR AS PF JU, situace kolem rovnosti

hlasů a pod. a nepřináší zásadní změny. Také upozornil AS JU, že předkládaný VJR PF JU

vznikal ca 5 let.  



O. Doskočil (legislativní komise) konstatoval, že předkládaný VJR PF JU není v rozporu se

zákonem, ale že J. Okrouhlík a J. Sattran dodali podněty k diskusi v AS JU. Konkrétně šlo o

to že článek 21, bod 1) předkládaného VJR AS PF JU postrádá oproti platnému znění tzv.

studentskou pojistku a že bod 22. odstavce 5. neřeší případ, že děkan nebude zvolen ani ve

třetím kole voleb. Studentská senátorka za PF JU R. Štěpánková vyjádřila přání, aby

studentská pojistka zůstala zachována. 

Usnesení:

Akademický senát Jihočeské univerzity v Českých Budějovicích schvaluje dokument

„Volební a jednací řád akademického senátu Pedagogické fakulty Jihočeské univerzity

v Českých Budějovicích“ v předloženém znění.

Studenti: pro 1, proti 9, zdržel se hlasování 5.

Učitelé: pro 0, proti 14, zdržel se hlasování 7.

Dokument nebyl schválen.

Ad 4) Statut ZF

Děkan ZF informoval senát o tom, že během posledních let došlo na ZF k mnohým změnám a

proto předkládají statut, který reflektuje tyto změny stejně jako změny ve Statutu JU.

Právnička JU Matajsová informovala senát, že dokument je právně v pořádku a nemá k němu

připomínky. 

Usnesení:

Akademický senát Jihočeské univerzity v Českých Budějovicích schvaluje dokument

„Statut Zemědělské fakulty Jihočeské univerzity v Českých Budějovicích“

v předloženém znění.

Studenti: pro 15, proti 0, zdržel se hlasování 0.

Učitelé: pro 21, proti  0, zdržel se hlasování 0.

Ad 5)  Informace rektora o stavu a vývoji JU.



Rektor informoval senát o počtu vysokých škol v ČR, počtech studijních oborů a studijních

programů na JU, o nárůstu počtu studentů na VŠ i na JU, o časovém vývoji v počtech

přihlášek na VŠ celorepublikově i na JU a jejích součástech, o stavu celoživotního vzdělávání

(CŽJ) v rámci JU, o kvalifikační struktuře , tj. počtech profesorů, docentů, odb. asistentů atd.,

na JU a jejích součástech, včetně jejich vzájemného poměru i poměru k počtu studentů, o

časovém vývoji struktury příjmů JU a jejích součástí a o recentních investičních akcích JU.

Ad 6) Usnesení AS ZSF JU

O. Doskočil přednesl obavy AS ZSF JU o budoucím financování vysokých škol v souvislosti

s úspornými opatřeními. 

V diskuzi zaznělo stanovisko ZSF, rektor informoval senát JU o stanovisku České konference

rektorů, Z. Bezecný o stanovisku Rady vysokých škol a kvestorka o stanovisku Kolegia

kvestorů k této věci. Všechny tři organizace mají na stávající návrh rozpočtu VVŠ jednotný,

zásadně nesouhlasný postoj. AS JU bere uvedenou problematiku na vědomí.

Ad 7) Studentská komora AS JU.

P. Vojtová informovala o tom, že

– byla znovu-zformována studentská rada

– studentské hodnocení výuky proběhne pomocí systému STAG

– byla navázána spolupráci studentské rady s klubem  zahraničních studentů

– na příští zasedaní už budou známy výsledky studentského hodnocení výuky

Ad 8) Různé.

A. Křišťan navrhl, že by se senát mohl v budoucnu zabývat úpravou volebního a jednacího

řádu AS JU a sám navrhl několik změn k projednání na příští zasedání a O. Doskočil vyzval

všechny senátory, aby zasílali legislativní komisi návrhy na změny, tak aby mohly být

projednány během příštího semestru.

Dne 15. 12. 2009 zapsal J. Okrouhlík




